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Abstract

This study was carried out in Research Laboratory of Sudan University of Science and 

Technology during the period between December 2009 to May 2010, to detect extended 

spectrum beta-lactamase genes in Enterobacter sakazakii  

Six bacterial strains were obtained from Research Lab. DNA was extracted from each 

strain using boiling method. Purity of DNA was conducted by run the extract on 1.5% 

agarose gel. Multiplex PCR technique was adopted to detect bla TEM, bla SHV and bla 

CTXM genes. 

This study showed that 6 strains (100%)  of Enterobacter sakazakii were positive for bla 

TEM gene and the other genes were not detected. 

The study concluded that TEM gene is responsible for ESPL in E. sakazakii strains         .
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الخلصـــــــــــــة

من             الفترة في والتكنولوجيا للعلوم السودان بجامعة البحاث مختبر في الدراسة هذه  اجريت

مايو    2009ديسمبر المعائية        2010الي في الطيف لكتاميزممتدة البيتا جينات عن  للكشف

   . الحمض.          استخلص تم البحاث مختبر من سللت ست على الحصول تم  السكازاكية

  % بأستعمال           النووى الحمض نقاوة أختبار ثم الغليان بطريقة البكتيريا من  من  1.5النووي

          . البيتا  جينات عن للكشف الأرسال متعدد التسلسلي البلمري تفاعل أستعمل الهلمى  الأجار

وهي    سللت .      (CTXM ,bla SHV ,blaTEMلكتميز الست أن النتائج أظهرت

لجينات%)   100 باقى        blaTEMموجبة على التعرف يتم ولم السكازاكية المعائية  فى

جينات.      بأن الدراسة خلصت إنزيمات     bla TEMالجينات إفراز عن المسئولة  هي

السكازاكية      .  الإمعائية في الطيف ممتدة البيتالكتاميز
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